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UNITED STATES DISTRICT COURT 

FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA 

:3:ln re: 

:: :GRAND JURY PROCEEDINGS : 

XMLxl) 

Page 5 
:: b the Independent Counsel Reauthonzation Act of 1994 
;:: w ether Monrca Lewinsk or others suborned ejury. Y, 
: 3: obstructed 
:a.vrolated fe d 

ustice, rntrmi ated witnesses. or ot -cl E erwrse 
era1 law, other than a Class B or a Class C 

i 5 i mrsderneanor or infraction, rn dealing wrth a witnesses 
[ 6; potential wrtnesses, attorneys or others concerning the 
1: ; CIVII case Jones versus Clinton.” 
(8: DKI 
[9? K 

ou +ne$rstand what I just read? 

:10j Q I’m now goin to read to ou your rights and 
[ 111 responsibilities as a witness %e E fore the rand Jury, and 
112 1 occasionally, I will ask you to confirm that you’ve 
[ 13 I understood what I’ve said - if you have. 
I I 4 ; haven’t i’ll trv to do a better iob. 

And if you 
,_., 
1151 A- All ri ht. ’ 

Q You % ave a privilege against self-incriminatio- 
::76iwhich means you may refuse to answer any question, if a 
I I R 1 truthful answer to the auestion would tend to incriminate 
; ;G; YOU. Do vou understand that? 
i20j- -A Yes. 

0 Anything that you do say ma be used againr by the 
i::;Grand Jury or in a subsequent legal procee I# 
I 2 3 I understand that? 

rng. Do you 

i24j 
[251 

A Yes. 
Q If you have retained counsel, you cannot have 
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[II 
r2:Whereupon 
l3! EVELYN S. LIEBERMAN 
14 ! was called as a witness and after being first duty sworn by 
[sIthe Foreperson of the Grand Jury, was examined and testified 
[6jas follows: 
171 EXAMINATION. 
[91 THE WITNESS: This is pretty scary 
[91 BY MR. WISENBERG: 

ll?, Q 
i; i i record, please. 

Good afternoon. Would YOU state vour name for the 

A M 
I::iof you are as we I? ‘( 

name is Evelyn S. Lieberman. May I know who all 

114’ h Yes. ma’am. 
A Thank you. 
Q That’s just what I was about to tell you. 
We are the - mv name is Sol VVrsenbem with the 

[21: A Okay. Thank you. 
i22: Q This is the court re 
iz3;ladies and gentlemen of the Gran J 

orter. and these are the 

A Okay. Thank you. 
Jury (indicating). 

:24: 
[ZS: 0 This is a federally-impaneied Grand Jury conducting 
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[lIthat counsel in with you while you’re testifying, but the 
r?;Grand Jury will permit you a reasonable o portunity to step 
[3loutside the Grand Ju 
14 ISO desire. Do ou un ‘d 

room to consult w h counsel, if you R 
et-stand? 

IS1 A {es. 

:,6iwith you? 
Q And I understand that you have counsel here tiay 

181 A Yes. 
I91 Q And his name is Mr. Both? 

[lOI A Charles Both, B-o-t-h. 
0 Okay. We are bound - both myself and my 

t :: i collea ues, the grand .urors. and the court reporter - by an 
rl3loath o secrecy.’ Whi B 2t-l means - as a general matter, with 
[14 jcertain recognrzed statutory exce 
115 1 to go out and blab what you test & 

tions -we are not allowe 
to here today. 

There are exceptions to that. As an example, if 
I :Slthere was ever a trial of anybody, let’s say, as a result 
[ 18 lof this Grand Jury’s proceedings and you were to testify 
rlslat trial differently than you do today, that would be an 
r~olexample where the Grand Jury secrecy could be breached. 
12 11 you understand? 
i221- A Yes. 

!::;a 
Q And there are other examples. Certain federd 

ents are allowed to be on -for instance, FBI agents are 
[2s]a il owed to be on what we call the 6(e) list. They get to 
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: I : an investigation of possible violations of.federal criminal 
(2 :laws Involving possible perjury, obstructron of justroe, and 
:i:subornation of perjury. 
:4: A Am I permitted to have a ad -to take notes? 

Q Let me - I tell you what, 
iZ1moment, please - 

& t me confer for just a 

[:. 
IQ’ a _ 8 Okat - w ile I’m getting educated here. One moment. 
14’ A That’s fine. 

r::, 
L’ 
Brief interruption to proceedings.) 

1 *-. Y MR. WISENBERG: 
.9. Q Ms. Lieberrnan. the advice I’m going to give you, or 
:;iwhat I’m going to tell you is that you - my understanding is 
14 : that you c”,“nott”,E notes - 

/1<‘ ,-_I, 

i :t j outside. 
Q - but you can take notes outside. once you get 

But the reason for that is that there’s one 
1 I 9 I official - there has to be one official transcript. 
[13‘ A Okay. So I shouldn’t run out every 15 minutes and 
r~c jquick jot down everything you say. Okay. 
(2:: Q I’m going to read you now from a ortion of 
(2~ : the court order having to do with the authority of hrs P. 
:?jiGrand Jury: 
3 > “The Independent Counsel shall have jurisdiction 

i 2 t i and authority to investigate to the maximum extent authorized 

--___~__ __- 
OlCStarr 
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[I 1 know about what goes on in the Grand Jury, but they can’t 
12 I blab it. either. Do vou understand that? 
i3i A Yes. 

0 In addition, there are special circumstances urder 
i :iwhich with the appropriate court order, an independent 
[ 61 counsel can release certain Grand Jury testimony. Do 
[7 jyou understand that? 
iBl- A Yes. 

Q All right. There are different kinds of witnesses 
r:iiwho appear before a Grand Jury. I’m 
[ 11 jthe Department pf Justice manual wha 9 

oing to read you from 
a target is: 

:::I 
A target IS defined as a person as to whom the 

114 1 I? 
rosecutor or the Grand Jury has substantial evidence linking 
rm or her to the commission of a crime and who, in the 

[lsljudgment of the prosecutor, IS a putative defendant.” 
[I61 
[17! 

Do y~“u u;zt,rstand what I ve just read to you? 

1181 
i19i 

Q You are not a tarqet. Do you understand that7 
A Yes. 
Q 

I:yiwithin the scope of the Grand Jury’s inves rgabon - an body 
A subject is defined as: A krson who7 conc%t is 

[ 2~ lwhose conduct of any kind is within the scope of Gran 
,231 investigation. Do you understand that? 

Jury’s 

iz4j 
I251 

- A Yes. 
Q As you can probably tell from that definition, its 

Page 1 to Page 7 
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- .extremely broad and all-encompassrng. And so, as a result of 
f i that. a more informal system has developed among prosecutors 

.z: and some criminal defense attorneys whrch,separates witnesses 
:. into targets - under the definrtron I ve just given you - 

: J i subjects, and witnesses, with witnesses, for want of a better 
: F.term. bern .-: b 9 

the least fri htening designation. 
IthIn that in ormal system, we would characterize 

3 i you as a witness. Do you understand that? 

.:s:Do you understand that? 

i-l las an intentionally false statement about a material matter. 
.I:: Do you unfrst;;$,that? __,. _--~ _^:. .--, Q That’s perjury, and that’s a crime. Do you 

.-.I -.- .-, 
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: :for the court reporter. 

.-, A First name, Evelyn. E-v-e-l-y-n: middle initial, S; 
:i i Lieberman L-i-e-b-e-r-m-a-n. 
::’ h <: And what is your current position. Ms. Lieberman? 
_-. A I’m director of the Vorce of Amenca -. Q 
i E i New York. 

I understand that you’re from Long Beach, 

:?I A That’s correct. 
:s1 Q And attended Long Beach High School. 

.- -, .--A A That’s correct. 
[11] Q But that you lived in the District srnce 1971. 
:-,‘! _-A, A Correct. 
II31 Q And that you attended Buffalo State University? 
il4] A 
[ljl Q 

Correct - Buffalo State College, right. 
And graduating in 1966. 

!?&I A Yes. 
11:: Q 
; 1 s 1 that correct. 

And have also done graduate work at St. John’s; is 

i191 A Correct. 

ii;En 
Q And from 1966 to ‘71, you were a senior high 

[~~ltha correct? 9 
lish teacher at Hicksville High School on Long Island; IS 

;:31 A That’s correct. until January ‘71. 
[241 0 All right. And then in ‘71, after you moved to 
:251D.C., worked at the science library in Georgetown: is that 
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: 1: understand that? .^. .-. A Yes. 
:3; Q Are you testifying here pursuant to a subpoena? 
:4: A Yes. 
:5: Q 

A 
Did that subpoena ask you to bring any documents? 

:6: No, I don’t believe so. 
.-. 0 Okay. Do 
i 5 i responsibilities as a Gran cl 

ou understand your rights and 

: 91 them to you? 
Jury witness, as I’ve read 

,.P. .*-1 A Yes. 
. . .3 0 .~~I Anv questions that you have before we get started? 
._-. 
_--, A No: 
::3: Q All right. And again, if you need to take a break. 
: : 4 : just for a drink of water - 
. . q. A I just wish somebody would - if you don’t mind, 
i Ii; I’d like someone to brin 
*‘7j .- Q We’ll do 8 

me some water. Thanks. 
hat before we start. How is that? 

r- 31 .--, A Oka Thanks. 
~. 9’ _- 1 Q We’K not start until you get some water. 
::;I A 
:r::Never mind. 

Are you the only questioner - oh, I know, I know. 

.^^, -- Q I’ll be the primary questioner, and may be the 
f::ionly questioner. 

_ 
;241 A Right. And I know it will only last 15 minutes, 
:r;;too 
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_-. .-. 
1Briif interruption to proceedings.) 

.-, 

.:‘ THE WITNESS: 
MS. WIRTH: 

Thanks very much 
:c: You’re welcome. 
.5. MR. WISENBERG: You don’t have a cup yet. 
._. c. MS. WIRTH: He’s lookin :__ THE WITNESS: Okay. 8J 

for a cup. 

i ? : my throat. 
hy don’t I just pour it down 

.-. MS. WIRTH: As soon as we find one, we’ll get 
.-^I 
,--> 

vou one 
- 

a- ,_. 
.--. Bnef rnterru bon to roceedings.) 
,. -. L--_ +HE WiTNE&: 
.- :- .-_I. MR WISENBERG: 

&ank yo 
Let hc _. _. irecord reflect that 

attorneys Binhak and Wirth have returned with a cup. 
THE WITNESS: Thank YOU. 
MR. BINHAK: 1 
THE WITNESS: 

rw0 CUPS. 
Yes. Thank you. Because I 

won’t know how to work that (indicatin 
MR. WISENBERG: Well, 9 

). 
m barelv ahead of 

:1:: 
.. i- _--_ _. 
.-r. 
..-. _- . :. .--. 
-- 5 

know I 

YOU 
::::there. 
_--_ THE WITNESS: Okay. Thanks a lot. Okay. Let’s 
:x:90. ..* _^^_ 
.-3 

.-*_ BY MR. WISENBERG: 

._=, ,--. Q All rightie. Could you spell your name, please, 
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:llwrrect? :- 1 
;;I 

A Correct. 

i 4 1 Council? 
Q And from ‘72 to ‘76, the Housing Opportunities 

A 
i Zi Council, yes. 

‘71, ‘72, ‘73 to ‘76. the Housing Opportunities 

Q Okay. And then in 1976, you went to the 
iii National Urban Coalition? 
isi A That’s correct. 

1101 Q 
Ill1 A 

And do you recall what you did after that? 
For a year, I did consulting work. I was a private 

I 12 I oractice consultant. .~~., 
!131 
!14] 2 Ao,kd”~hen in 1981 I went to work at the Children’s 
:15]Defense Fund as communications director. You want me to 
il6lkeepgoin ? 
[I71 tl And that was ‘81 to ‘88; is that correct? 
I:81 A That’s correct. 
1191 Q 
l2CI A 

And is that where you met the First Lady? 
Yes, that’s correct. 

I:11 Q And the President? 
i2.21 A Yes. 

Q He wasn’t the President then, but 
I I : i President Clinton? 
i:S] A Yes. I think I met him once there, yes. 
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Q And she was affiliated with Children’s 

i; i Defense Fund? 
i31 A She was chairman of the board. 

Q And I understand from ‘88 to ‘93. you were press 
i: isecretarv to Senator Biden? .-. 
161 * A That’s correct. 

Q And January ‘93 to October ‘94. were 
ii i to Maggie Williams who was the First Lady’s chief o 

ou assistant 

!91 A Thai’s correct. 
? staff7 

i:Si Q And then in October ‘94, did you become deputy 
i 11 j press secretary for operations? 

A I was deputy assistant to the President and deputy 
i rz i press secretary for operations working in Mike McCurry’s 
;I4]OffiCe. 

::51 Q All ri 
9 

ht. 
il6J A 

And he’s the -what is he officially? 
He’s he White House 

!I71 Q 6! 
ress secretary. 

Okay. And how long Id you hold that? 
tiai A I worked for McCun-y - well, McCurry didn’t 
::slwme until January. I worked from October to December 
(20 1 for Dee Dee M ers, and from Janua 
(211 January - I’m ryrng to think r 
r22! administration was - to ‘95. 
iz3jthen in - 
[24! Q 
:251 A 

_________- 
Page 8 to Page 13 OlCStarr 
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XW(3J . 

_- it. All right.. A0 %L then I worked for Panetta as deputv chief of 
‘1 %rff - assistant to the F ‘resident and deDutv chief c 
‘i %m January ‘96 to January ‘97. ’ . 

;fsIaff 

.z _- Q And since then, you’ve been at Voice of America? 
t A ._ 

A0 

1~~~~ to V01c-e of Amenca March - March 3. 

I”$‘:- I took six weeks off. .- 
.I 1: -‘ -.-- Q ‘; All nght. So about a year as deputy chief 
II_ C. 5,611: 
,.. 
.--. A Just a year. correct. 
:- - Q Oka Anddidyou replace or precede 
;I:- Erskine Bowles in x I~~ at fob? 
[li A Replace. 
[1:- Q Okay. I am going to show you something and 
i : < mark it - and let the record reflect that I’m taking 
::-:tinat appears to be a - this appears to be a floor plan of 
; 1 E -t?e first floor of the West Wing of the White House. Have I 
rl~:gotten that right? 
I?-- A 
if:mom numbers. 

Yes. It’s - yes. even thouqh I never knew the 

1;:. Q Okay. And I’m goin 
9 - 

to mark this, and would 
f-3: ou confirm for the 

E rand Jury Exhibd s 
rand jurors tha I’m marking this as 

[:;- L-l; IS that correct? 
[ZL A Yes. 

Page 15 
. . Q I’m 
if : is - what ap 

And let me ask you: 

R 
an to be a room on this R 

ointing to a room which 
oor plan that is 

‘:.iust to the le of the Roosevelt Room; is that correct? .~ . . 
:i- 
!‘- .-. 

A Yes. 
0 Would that have been your office? 

; . -. A Yes 
I-. Q Ok: And before you, it would have been 
FE-MI. BI 

iy. 
3wles’ office? 

i’-- A That% correct. 
Q 

1 it i room where you worked, simply put the initials “EL. 
What I’m going to ask you do with my pen is, in the 

^. !:-. A (Wiiness complres.) 
:::’ Q And then - vou’ve put “ESL.” which is fine. And 

as been marked right to the 
~~!:the left (indicatin ). 
[23. All l8. 
~24 -West Wmg; IS ?ll 

So your office was within the 
at correct? 

I::‘ A That’s correct. 
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i- Q Most of our questions today, I believe. will 
:‘.focus on the wriod that vou were deouhf chief of staff to 
i::Mr. Panetta. 

, . 

:;- You mentioned that you met the First Lady when 
Ii-she - when you were with the Children’s Defense Fund; is 
: E -that correct? .-: A Yes. :_ Q And WOUM you consider her to be a friend of yours, 
11. as well as a professional colleague? 

r.-- 
,--. A Yes. 
ill Q Okay. And would that be true at this point in time 
r:r.of President Clinton? 
i:r. A Yes. 
I., !_i 0 And let me ask you if you know an individual by the 
: : 5. name of Monica Lewinskv. .~ 
r-i >-- A Yes. - 
II-’ Q Can ou tell us when you first met Ms. Lewinsky. 
r-1 ,--. A- No. 8he was an intern, but I’m not sure exactly 
;:i when I met her. 
[r:: Q Okay. Let me ask you where you were located, where 
r:::your office was - I don’t know thats it’s on this map - 
[:I-when you were deputy press secretary for operations. 
[:3 A 
:rdlrst floor? 

This IS just the second floor - that is, just the 

,-L ,-- 0 Yes. 

;,: .-. A Yes. 
.5- Q All right. I’m going to ask you to put your 

.I?’ initrals there also. ,~~. 
[I:: A (Witness complies.) 
(.^. i --. Q 
::3: that position? 

Was that your office the entire time you had 

114; A Yes. 
[55: Q All ri ht. 
(16 
ii71 

Aa $rrz a 
I’d ask you to put the - 

did I say - 1 O/94 - 

[18j A -to li- 
:13: Q 
Ifx;to l/96? 

If there was no break in service, that would be up 

I, A 1198. Oka 
122: Q 
rz3;positions 

All right. S!o do you recall which of these 

Y 
ou were in when you met Ms. Lewinsky and she was 

~24 ian intern. That is, were you already a de u 
Pi% 

chief of staff 
[zs;for Mr. Panetta, or were you still working or r. McCurry? 
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!I. A I think I was workin 
I 3 1 that I think I was working for Mr. fd? 

for McCurry. But the reason 
cCurry is that that’s 

[ 3 1 when - from accounts I ve been reading. 
[ 4 ] exactly when it was. 

I can’t tell you 

[5! Q 
[ 6 j own memory? 

Okay. All right. You’re not sure from your 

17: A No. 
Q Okay. Now obvious1 

1 ii intern in 1995 sometime, you would t 
assuming that she was an 

c: 3 1 Mr. McCun-y at the time. 
ave been working for 

(11; A That’s correct. 
- [I?: Q Tell us a little bit about the White House intern 

[ 13; system. How does it work? Did 
[ 14 :with running it and the input into I I 

ou have any anything to do 
? 

[?5! A The White House interns pro ram was run by a 
!~~ldirector. And no, I did not have any input in o It, 2 and I 
117 ;did not have an 
[18j Q 

formal role in running it, no. 
&hen you became deputy to Mr. Panetta - 

[19! 

;;p;. 

; yfr;.ad - actually, let me back up for a second. 

A We had interns in the First Lady’s office; we had 
[x; interns in McCuny’s office; and we had interns in chief of 
[:3!staff office. 

Q And when you say ou had interns in the chief 
[:: I of staffs office, do you mean litera ly In Mr. Panetta’s Y 

Page 19 
[i!OfGCe- which is Room 111 on this map - or do you mean in 
[r i his office in the OEOB? 

A Panetta didn’t really like to have interns 
~:%utting outside. We had them outside to answer the 
: 5 j phones occasionally. 
[61 

r7’fiiYe Out 

I’m going throu h my mind’s eye and trying to 
- there were in ems at different places around 3 

f s 1 c ref of staffs office at different times, yes. 
Q Okay. And again, I ‘ust want to make clear for the 

[ :,‘I record, when you say “chief of sta d s office” do you mean 
[ 111 the one that’s in the corner here - 111 on the map - or you 
112 1 mean more in institutional sense? 

A More in the institutional sense. If Panetta needed 
I ::i an intern. he would,bring somebody over to answer the phone, ._ . . 

/Giihave regular staff, to the extent that we coul 
(:3jwe couldn’t. 
1241 Q When ou became deputy chief of staff, were you the 
[ 2 5: operational, or the po itical deputy? r. 

I 

olcstarr Page 14 to Page 19 
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A Ooeratronal. I was deputy chaf of staff for 

__~ ~ 
Page 23 

j i : White House o -drations. 
_ 

‘7‘ Q LouId It be fair to say that ou had more 
:;. authority,, acre power in that job than you i ad 
15 : previous JOG 

in your 

:5 
,-: 

A Officially, es. Unofficially, no 
Q i( bout the same, or less? 

1Ei A 
All right. 
More. I had - oh, ou mean in the deputy - in 

l3: McCurry’s cft%ze, or in Panetta’s 0 k Ice? 
[:C: Q In Panetta’s. 

A Well obviously, I was deputy chief of staff. Of 
ii: i course, I had more ‘power. But authority - yes. Job tile 
[ I 3 : meant autl 
1141 &onty&$ Once you got to be deputy chief of staff for 
(15.M. Panetta. if you saw somethin that concerned you about an 

rwram. wou d vou be able to insert P i 1 E i intern or the intern p 
i: -: yourself into that pro&s and be listened to? 
I:?- A Yes. Yes. Also before that, yes. 
li9: 

I^. . 

Q All right. 

n 
S why ! was smiling. 

nkav. Al nght. Even before then? uHz;n$yoyou 
1 f ;:come to h&e tti&‘a 
i*jiwork for Mr. Panetta. 3v 

-so, let’s say, even before yo 

(24: A Let’s just say self-imposed authority. 
[25: Q Okay. 

Page 21 
r, .-_ A 

0 
Lets put it that way. 

;2: 
A 

And why did you feel you needed to exercise that? 

j: i I didn’t like it. 
Because very often, the kids would hang around, and 

I~. 

(51 

ri‘ z ~r%hev weren’t SuDoOSed to be there. and I made 
iG!themgoaway. - ’ 

* r 

[E: Q 
19: A 

Hang around the West Wang? 

Cl 
Anywhere in the White House -wherever I saw them. 
All right. You referred that the be - unless 

Ii y i they had a specific reason to 
i 12 i they be over at the OEOB? 

R e In the White douse, that 

ii:!may be. 
A That they be at their posts - wherever that 

‘7 c. Q Okay. How long is a person, if you know, typically 
; Ii a White Howe intern? 

A 
iiiidon’t know exactly the dates. I think there are 

I think it’s semester, semester. ?rrn,“” And I 

~19: not mistaken, I thank there are three terms - three shifts. 
120: Q 
[21:cut you off. 

Is it fairly hard - I’m sorry, I didn’t mean to 

A No you didn’t cut me off. I’m going through it in 
i:::rny mind. I think that what it is - three. 
i24: Q At what stage in life is a person typically a 
~25 )White House intern? 
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[;: A Usually, in the last couple of ears, or as a 
: 2 : graduate of - the last couple of years of col IL e, or 
: 5 : after graduation. 

Q 
:: : grad school or 

Kind of a stepping stone between college and 
rofessional school? 

i i ; A !eah. Even though we prefer - at least I 
i 7 : oreferred that thev be colleae - veah. mostlv - they’re 

A Not atypical. 
Q Not atypical? 
A No ,-._ 

[15: d Okay. 
A I would say maybe - I was thinking about this 

ii? I before I was comin 
;:sithem. It was - 

here. I would say maybe 25 percent of 

Q ind would it be jus like an body who wanted to 
ro8ably about 25 remen> 

I k z 1 could do it, or would you have to have pe 
[21:well to do it? 

ormed particularly 

[Xi A I think the latter. 
c23: Q All right. Who would make that determination, if 
[:d :you know. as a general matter, of whether or not an intern 
LIZ 5 : got to stay on at the White House? 

rson. and he or she had done a 

i9i Q Right. 
A I’m not really sure of the process. I know there s 

/:;;a long application roce.sS. I can’t tell how it goes. 
:12: Q IS Rat any screening of interns to make sure r~z 
i 13lthey’re not security risks. or anything like that? 
Cl41 
[ISI Aa ft$%ek%Zev%a~t$i is? 
!161 A No. I just think that there is a process, but I’m 
: ~7 1 not - I don’t know what the process IS. 
1181 Q Monica Lewinsky went from being an intern to 
r191berng a staffer in office of legislative affairs; is 
rzolthat correct? 
[211 A Yes. 

Q 
i::ithat transition? 

Do you have any idea how she was able to make 

[241 A No. 
[251 Q All right. You don’t know who recommended he: 
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t I 1 for that? 
[21 A No, I don’t. 

Q Do you remember an 
I:; time that she was an intern, before C’ 

hrng about her from the 
s e went to work for 

[51office of le 
R 

islative affairs? 
I can’t - no. I can’t tell you if I saw her 

17”; hanging around then or - I can’t tell you the exact time - 
[B 1 the exact period when I saw her hanging around. I can’t. 
[91 Q Okay. And when you sa you can’t tell us the exact 

[ 10 1 time period you saw her hanging aroun rK 
(Illmean by that. 

- tell us what you 

IZOIPut it. 
Q Now is that to be around kind of where the acbon 

/zijis, or around to maybe et noticed by the President, or just 
t 2 3 1 by other powerful peop e, or - B 
I241 A 

Q 
Yes. yes, and yes. 

1251 Okay. And was Ms. Lewinsky one of these people? 

Yes. 
Page 25 

III A 
Q 

tilthat the first time you oasically noucea ner, IS wnen you 
[ 4 1 noticed her hanging around? 

All right. Is that your first memory of her? Is 

I51 A Yes. 
Q All right. First, tell us everything that you 

Is 1 noticed and what conclusions you 
1 B 1 thought about it or did about it. 

drew from it, or what you 

A I saw her where she shouldn’t be, and I told her to 
1 ii i get back to her post. 

I saw her where she shouldn’t be,, and said, ‘What 
i::iare you doin 
I I 7 r makrna a de nerv.” P 

here.” 7 She would sa occasionally, “Oh, I’m 
or - and I woul 2 sav. “If vou don’t have 

iii jwork l&e, go ba’& to your post.” * * 
If she told me that she needed to wait someplace, 

1 :z]lsaid. “Wait someplace else.” 
I 

!171 Q Do you know where her post was? 
1181 A I’m not sure where - I don’t remember where 
[ 191 legislative affairs mail - congressional mail was answered. 

i:File 
Legislative affairs - the senior people in 

d 
affairs had an off& on the second floor of the 

~221 est Wing. The less senior members of that staff had an 
[Z 3 1 office - had offices in the East Wing, which is more where 
~24 lthe residential part of it was. 
[251 I don’t know where correspondence was handled. tt 

~.-.. 
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: ‘may have been in the Old Executive office Building across the 
,z j- across the wa but I’m not sure I don’t remember. 
2- Q & it could have been in the East Wrng or the 

‘; :West Wins one floor up? 
I don’t think that’s where thev handled mail. I 

[?I A It also seemed as if she was being more creatrve 
-2 iabout Were she was, about where she would be. 
‘2‘ 
;;; 

Q Okay. 
A If I would tell her to get out of the hall. I would 

15 :see her - then I would see her at an event. So there was 
i 6 j always a different place that I would see her. 

il;recall. rou 
0 
4. .? 

You’ve said maybe 5, maybe 10 times. Do you 
hly what time span. In other words, did you 

[ 9 1 notice a.! t IS in a three-day period, or was it more like 
[:olsomething - three weeks or a month or - 

A No, it was definitely was not a three-day penod. 
I:iilt was over a lonyerpe riod than that. And I know from 
[13]accounts. again, ha I read. that she was moved in April 
t 14 1 of ‘95. That was something that I didn’t remember, that 
[15ll - I’ve read. 
[I61 Q Moved from where to where? 
1'71 A 
ilsiWhite House. 

When it said - when she was moved out of the 

tl,‘ibe April 
Q Okay. All ri 

9. 
ht. Is it possible that that could 

of ‘95 that you’re ta krng about, rather than ‘95? 

I 

zz think that’s where just the senior people weie. -1 Q Okay. So more likely to be the East Wing - 
1 

_-, Aa Right. - or OEOB. 
A Right, Now, let me stop you there. because 

fi f if I understood you correct1 
: 1: Iwhether she was still an In ern or in o ice of legislative 2 J 

you said ou can’t remember 

-:s:affairs when ou first noticed this behavior. 
:41 Bu r let’s assume she was in the office of 
: :;]legislati.ve affairs and that her office was in the 
-:slEast Wrng,okaxT-., 

2;;them herelndicating). 
Okay. And your hand is covering the whole - 
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A That’s ri ht. 
9 

2 That’s naht. 
-floor p an there of the West Wing. 

_-a 

Q Okay. Now. was that something that you 
izjcarne up with on your own, or was that in conformity 

:7 
.61wrth Mr. P~tta$~+hes, or both? 
:I 

Q This idea that you don’t want people - whether 
i zithey’re interns or an bod else - people who don’t belong 

::slhere hanging aroundlthebest Wing? 
:::I A I don’t - I think it’s common sense. I don’t 
:2 ; thank it was a discussion that needed to be had. 
3, Q All right. Do you know whether or not Mr. Panetta. 

: :A Iwhen he became chief of staff, kind of tou 
: :s]that regard - ou know, whether or not - w 

hened things up in 

::sllittle morepi , in terms of who 
ere had been a 

.-_I 

.- 1 t 9 Ry;hyan prior to 
ot to,wander t;and out? 

.-51 

Q eons coming. 

-141 A 
::sjas - yes. 

Yes. I would say that before Leon, it was not 

--. 
.--I Q 
-22;that fair? 

All right. Not as tight a run ship - is 

thmk 

louse 

i3j A Yes. 
::41 Q 
: I 5 1 correct. 

I guess tightly run would be grammatically 
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. A Mm-hmm. You’re remembering that I was an 

iI 1 English teacher. 
:31 Q Yeah. Well, you’ve thrown me for a loop there. 

Do you recall how long a period of time you 
i :; witnessed these events before you said, “I’m going to do 
: i-1 something about that person”? -- 

I A 
is] Q 

You mean seeing her? 
Yeah. For instance, you’ve mentioned that you - 

: sjyou said, “I saw her there and told her to get back to her 
: 3 1 post,” and you said it for us about three times. 

I mean, do you recall, first of all, how many times 
iii you had to say it and over what period of time before you 
~3 1 made a mental d’etenination that person needs to move - if 
14 lyou did - that person needs to be moved? 
151 A I’m not sure of the question you’re asking. Let me 
15 1 answer it this way: How man 
: 7 1 spoke to her? I spoke to her he first time, as I would r 

times did I see her before I 

:? 1 speak to any intern. 
131 Q Okay. 
--i A I mean, she didn’t get any different treatment from 
F f ; anybody else - intern or staff member. 
--I How many times did I see her before - before I 
fijdetermined that she should be moved? (Shrugging.) I don’t 
z:]know-5, 10. 
--> 0 Okay. 

[c'll A Yes, yes. Sony. Yes. 
i-72! Q Okay. Now, if you could tell us, or show us on the 
::31 map - what were some of the places that you would see her? 
!24! A How do you want me to indrcate this? Just - 
[I151 (indicating)? 
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111 Q 
[21 A 

Well, let me give you my pen, and maybe - 
What is this? 

Q This according to this map, says West Terrace 
I : ; Upper Level” and ‘Gest - ” 
r51 

176iit is, but - 

Aa This is outside? 
- Lower Level.” I can’t characterize what 

A Okay. There was a - I woutd see her in the lower 
1:; ress office for example, that was right outside the 

rlol!riefing rooin. 
ill1 
i12j 

0 Okav. Could vou out a “M” where - 
ANo: -’ 

Cl31 Q 
A 

Is it on the map? 
[I41 
rlslthrs IS. 

I don’t know. I - that’s why - I don’t know what 

i16i Q Okay. 
A McCurry’s office - 

/ :i i McCurry’s office from one door, an 
ifdyou - tipu walked out of 

you wa ed out of the 
tlslwaitin 
t 2 o 1 then t 1 

area outside the Oval, and you came into a haltway 
ere was a ramp. And that ram ted to what we call the 

[ 2 11 lower press office through which the 
[zzl the bnefing room. That s what 

f&dent would go into 
ou see on television when 

[ 2 31 pure watching anybody in thebite House give a briefing. 
124 1 o sometimes would see her there. 
I251 If you continue past - and that’s why I can’t mark 
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t 11 it there. I don’t know what this is. 

Q Sure. Well let me ask you a question: That 
t: i briefing room - what level ‘is that on? 

A Lower press - lower - it’s not on the - it’s’not 
[ll]on the first Roar. It’s a lower floor. 

Q Okay. All right. So you can’t mark it here, 
[ ,” i because ttf istost - 
!81 
I91 Q Fine. 

[IO1 A 
1111 

2 

This is just the second floor. 

%%‘if 
!::ipress office there is w t; 

ou continue past the briefin 
l?l 

- the lower 

t 14 1 what I’m asking you - 
at we call the colonnade. at’s 

if that’s what this is. Which is 
[ 15 1 an outdoor area abutting the Rose Garden, which leads you 
[ 16 1 outside into the East Wng. And occasionally, I would see 
I 17 1 her on the colonnade. 

Q Oka 
Y 

And cou!d this be the colonnade here, 
i:iirunning right along he Oval Office and the cabinet room? 
[201 A 

Q 
No, the colonnade is more that way (indicating). 

[Ill Oka Across? 
[ZZI A Mm- mm. b 
[I31 
L.241 2 g%rse if here’s the West and here’s the East the 
[zsjcolonnade was the - was the connector that way (indicating). ’ 
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Page 32 
. . 

::iroom - 
Q Okay. So if I understand, the press briefing 

It was the - if you walk down the ramp, there was 
There were oftices over here of the two 

i:?!what vou’ve iust described, you wou d see her? 
“sit0 be (indi?in%kay. Atl right. And pu saw her-within that, 
.--, . 
1221 A - Occasionally~down there, yes. 
,171 Q Okav. And the colonnade also? 
L--i 

i241 
i251 

A On& in a while in the colonnade 
Q Where else did you see hef? 
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[?I A I saw her a couple of times hanging around the West 
;21west lobby, which is where guests come in. 
[31 
[41 2 Eydnce or - probabl once after I saw her 
L s 1 outside the area where - it was outs1 e the L right here, 2 
r61outside the cabinet room area (indicating). 

iii(indicating 
So it was not the oval rece tion area, but this 

- before you went down o the ramp. P 
!91 h And when you say the - I think you said the 

1 IO 1 lobby you saw her once? 
I:11 A Where is the front door? 

west 

.~~~ 
Cl21 
1131 
(141 
1151 

Q Thisisthe- 
A Here is the front door. 

2 El $%here (indicatin ). 
Q A!? . ht. 
A R.!? 

And it says “?obby” there. 

Q say. So-all ht. I’ll ask you to put 
could you lust put an Gs* there somewhere in the 

izojlobbyarea. - - 
[?ll A (‘Wrtness corn lies.) 

Q 
[f:icabinet room. 

And an X4” w t ere you think you saw her near the 

1241 A (Wiiness complies.) 
[251 Q All right. This is an area - you’ve marked 
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[ 11 your second “M” in kind of a waiting area off of the 
::lcabinet room. 
131 A Mm-hmm .- yes. 
[41 Q And this 

- kind of at 1 o’clock off o the Oval Office - is where T 
ht over here that I’m pointing to 

I z i Betty Curry sits. correct? 
[7! 

0 \ 
Nodding.) 

!S! t’s called the reception area? 
i9! A Yes. Yes. 

Q Okay. All right. Where else did you see 
i fy j Monica Lewinsky? 
1121 A I don’t know where else. I don’t remember 
i 13 i where else. 
[?41 Q 
[:s;saw her? 

All right. Were there other places that you 

[I61 A I probably saw her at - actually, I do remember. 
j 17 I I think I saw her at a reception. But I think she was gone 
ilajby then. 
,191 
L--J 

Q Okav. Gone from the White House? 
[?Ol A Yes.. 

Q When you would see her, if you recall, these 5 to 
I:: i 10 times, ~uldysehsf typically be alone? 
[231 
[241 Q All right. 
[251 A Mays. 
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Q As this 

if-harsher with her. or dr .B 
attem repeated itself, were you 

1:. told you this before”? 
you say anythmg like, “I’ve 

.Z‘ A No, I don’t think so. 
Q 

j i j catch her? 
What do you recall her attrtude was when you woulc 

A She scampered away. 
!i‘ 
! i.was bein 

Q Okay. Would that be typical for an intern who 

B 
caught where he or she knew she shouldn’t be by 

: 1: : somebo y of your stature? 
r-. <--_ A ,Yes. But an intern who was caught by me, I would 
: 12: never see agatn. 
i;3] Q 

A 
Except for Monica Lewinsky? 
Yes. A couple of other - actually, let me 

i:l:arnend that. A few exceptions. Most interns. I would 
;:s!never see again. 
[I-: Q 
;:3:it again? 

All right. Meaning, that they simply didn’t try 

119: A Yes. 
[ZSj Q As far as you know. 

Igijthat way. 
A They didn t try rt again tih me, let’s put it 

i-2. Q 
i?; i the interns? 

Were you known as kind of the enforcer among 

;25: A That was the more - one of the more polite things 
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;: : they called me. 
[:: MR. WISENBERG: Okay. Tell me when it’s break 
r3:time. 
[41 FOREPERSON: A quarter till. 
[5: BY MR. WISENBERG: 
FE: Q Okay. All right. Other than the fact that you saw 
c-1 her these 5 to 10 times, what, if anything, else concerned 
[s : you about this individual? 
r9: A Her attire. 

[it: Q 
A 

Describe what it was that concerned you about it. 
I don’t know. Her skirts were probably too short. 

I :i: It doesn’t take much more than that to set me off. 
::3: Q 

A 
All right. And why is, that? 

i :: j the White House 
Be-y,““,“,’ just think Its tnappropriate attire in 

Q All right. % 
rofessional place. 

iit:now, I’m just talkin 
at else about what you saw? Right 

t 13: her hanging aroun 8 
about what you, yourself, saw. You saw 
several times, and you saw attire that you 

rls:didn’t thrnkAwasy;tpropnate. 
12c; 
[2?: Q What else? 
c2-7: A 

Q 
I’m not sure there was much else. 
All right. 

tlsiMonica[ewinsky? 
iI:ifrom an body else? What, if anything, a out 

Now, what, rf angthin$,didiou hear 
IS in rvidual. 

Page 37 

Ii;- what weA&e6 to cal?a clutch )I And that she was always 
Shrug rna ) Mostly that she was a clutch, and she 

’ [ 3; someplace she shouldn’t be. 
!41 Q All right. Now, describe for us here what a 
1s; “clutch” means. 

A It’s a sli 
!: i who whenever he or s a 

htly derisive term for somebody 

; siprinci 
e sees the President - or an of 

e 
als, lets put it that wa not even the Presiden Y , 

19 1 any o the principals - woul cr- want to be around, or would 
(1 o ; hover, or be close. 

Q 
jijiwith interns? 

Okay. Now, this is not an unheard of phenomenon 

[I31 A No. I think it’s fairly typical, even though 
1;~: many of them are spoken to. 
[IS: understandable for 

It’s very - it’s very - it’s 

Pr: 
eo le to meet the President or Hillary or 

[ 16; the Vice President or t e first time - it’s ve 
r 

- it’s 
[ 1,: very hard for most people to behave normal y around them 
11s 1 the first couple of times they meet them. 
::r;understandable. 

It’s perfectly 

!20:. Which is why we would try to talk to the 
[??I Interns. when they came in, to tell them what was ap 
[22 J behavior, because I think It was difficult to know, rea ly, P 

ropriate 

r ~3 1 what was appropriate behavror, 
[241 
[25: 

$td IN; atya;ot sure if I can explain it any better. 
3 - 

i 
-__ 

OlCStan 
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A It’s someone who shakes hands on a rope line, and 
: i ‘as f-s Presidents keep walking down the rope line, this 
,z: pe-sz~ kee s followrn along with them. 
!4: cf % Okay. o you recall who in particular might have 
~5 ide-tt’.ed Monica Lewinsky to you as a clutch? 
1-5: A No. I think I saw her myself. 
[7: Q 
iS:frO- - 

Okay. Because I had switched over to the area 

(9: A Oh, who told me? 
[lo: 

2 
- from what you saw to what you heard. 

111: I don’t remember. I don’t remember. 
[12: Q Oka Just generally - 
113: A Yea . IT 
1141 Q Is it fair to sav she had that reputation? 

XHCV! 

:” 
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Q And she had a hard time doino that 
1”: 
,-, A Rrght. 
[31 Q So what did you ultimately decide to do abou: :- 
141 A I decided to get nd of her. But I talked to her 
r5lsupervisor - don’t ask me who. I’ve been - I don’t know 
isjwlio I tz alked to. 
r7, And I said - I think I asked about how she was 
iajdoing. And he or she - I can’t remember who I talked to - 
[glsaid not very well; correspondence is not in great shape. 

[lolAnd I said, ‘Get her out of here.” 
Q Okay. Now, could that have been an individus oy 

I::ithe name of Jocelyn Jolley if ou know? 
ri3i A To whom I &IO e? z 
i14j Q Right. 
[151 A No. 
[I61 Q 
[I71 A 

Okay. Somebody named Keating - Tim Keaz-g? 

Q 
It may have been Tim. I don’t remember. 
Was there an individual in the office of 

1::; legislative;ffai~e~med Tim Keating? 
I2Oi 
1211 MR. WISENBERG: 
iz2 j my limit. 

Okay. I don’t want to 00 over 

[23i FOREPERSON: 
124; THE WITNESS: 

Thank you. I appreciate it. 

1151 MR. WISENBERG: 
So this means I can go home? 

No. But it does mean - a 

.--, 
[IS: A Yeah, mm-hriim. 

Q Okay. Did you ever see her - and for ive me if 
[ :7”i I’ve asked this before, but did 
t I s ; times that you saw her these !! 

ou ever see her an o the 
to 

t 191 ah? arou;d th;oPresrdent? 
10 times you’re f!alk!ng 

1201 

t::lyou would 
Q Did you ever see her around anybody else who 
call a clutchee - somebody that a clutch would 

r23lwan! to - 
i24j 
[?Si Aa N_“. clutch onto? 
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Ill A No. 
Q Okay. Are you aware of the rumor and s 

i’ji in the last week or so in the media about an incident tha r 
culation 

I 4: mioht have been witnessed involvina Ms. Lewinskv? ..I _ 

(5: A Yes. 
Q And I believe a denial was issued on your behalf 

itiand on Mr. Panetta’s behalf- 

Page 40 
: I : tha! dear. She was not that unusual. She was unusual in 
[ 7 ! that she was persistent, but there were many, many kids 
i 3; like this. 

Q Okay. I’m not tryin 
i! j parkular. I’m just trying to get at w 

to paint her as anything in 
e basis of whatever 

i 6 : demron you made. 
Plus as I understand it, to those two things I’ve 

/i jment~oned. she had, if I understand you, a reputation as 
i 9! being a clFh +&hat fair to say? 

1101 
[l:: Q But other than that - directly, indirectly, 
[i2’rumor - 
[131 

n;hrn~$se? 

I it’ talkrn 
Q All right. You didn’t hear anythin about - I’m 

;4 
about the basis of any action you took. f ou’ve 

[ 1 E j iden 
117; 

led tprn pe;s here today. 

Q So nobody really brought this to your attention. 
I i 3, j Thn is you~ disTeq. 
[10; 
c11: Q What did you do about it? 
c22: A Which part? 

I g: i 
Q 

[2 

Well what did you ultimate1 
me you saw her 

IF! 
bu told her to get back o her post - r 

decide to do? Every 

1 A Rig 1. 

-- 
olcstarl 
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(111 O-minute break. 

I:; 
FOREPERSON: Yes, a’lO-minute break. 
MR. WlSENBERG: 

[ 4 1 excused? 
All right. May the witness be 

151 FOREPERSON: 
MR. WISENBERG: 

Yes, she may. 

!76;10 minutes. 
And we’ll come and get you II abou 

[El THE WITNESS: I look forward to it. 
191 

r101 

@OR:: (Laughing.) 
” l rea was taken from 2:45 p.m. until 3:04 p.m.) 

Ll:l 
FOREPEF 

I ::i that you’re still under oat 
[I41 THE WITNES! 
1151 BY MR. WISENBtKti: 

Q Let the record reflect that the witness 
! :s 1 Evelvn Lieberman. has returned to the Grand Jurv room. 

tso? Ms. Lieberman. I’d like to remind 

S: Okay. Thank you. _ .---^ 

.- .- ~, 
[IsI And you’re the same,Evelyn Lieberma6 who’s been 
t 191 testifying fr usy$z afternoon; IS that correct? 
1201 

~~:~tell us a 
Q 

ain 
All right. Could you recharacteriie for us, or 

tz3lMonica B 
what is it you said to Mr. Panetta about 

ewinsky when you finally made the decision? 
~24 1 Basically, that ou wanted her out, or - 
[251 A y;o Panetta? 

YOU 
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ill Q Yeah. I’m sorry,, did you not - 
[21 A 

/ :i - when 
Q 

I don’t think I sard anything to Panetta. 
Okay. I’m sorry. I’m sorry. Tell us what you 

[5lsy .X 
ou finally took the decision to get her out as you 

- w o was it that you spoke to? I apologize if I’ve 
[ 6 1 as ed it before and you’ve answered it. 

A That’s all right. I wasn’t sir. I thought it ma 
Iii have been - you asked me if it were Keating. And I said I! 
[ 91 may have been Keatin 

i :y; 
Q Okay. a 

I’m not sure. 
ow. do you think that this was in the tma 

eriod that you were de uty chtef of staff - when you made 
[ 12 1 he decision to transfe P R 
I131 A To et her out of the White House? 
[I41 Q Rig%. 
[I51 A Yes. 

ii76iabout it? 
Q Okay. Did you have any discussion with Mr. Panetta 

[181 A No. No. 
Q Okay. Were you particularly sensitive to this 

[:ii kind of situation? A young lady who was hanging around the 
[zl] West Win 

2 
in what you consider inappropriate dress - was 

[zzlthat a pa ocular concern to you, given the rumors and 
rz~lallegations about President Clinton that have floated 
(24 Iaround over the ears? 
[251 A 4s. But I also-yes. 

Page 38 to Page 43 



2337 

WSA --. Evelyn Liebennan, 1130198 

Page 44 
Q Okay. And was t-a? a reason that you even had a 

i more heightened sensitivi to sc-ething like thus -what 
5 you’ve described to us tha you c tifinessed? ‘y 

A No, I wouldn t chaactenzed rt that way. I think 
5 *. I need - the one thing I’m t ing 3 explain is that Monrca 
5 --was not a singular case, 7 as ar as I was concerned. _ I mean, there had bee? many interns. 1 had moved 
3 iother people. She was - she was not someone who was an 
;:outstanding case to me. She - as a matter of fact, I didnY 

_ :: know her name. Somebod 
_--_ Q When was t at? rl 

rem.nded me of her name. So - 

y-7. A In the last months when all of this started - 
i i<iwell. not - obvious1 

it 
not before I saw her picture But 

; 14 1 she - I would say t at she was one of a number of People who 
: : 5 1 we moved or - who I moved or yelled at or - 
[16‘ Q Okay. And so was this somethin - this particular 
I:-:wncem you’ve discussed 

-$ 
iven the regutatrona?concems. 

I. c :the rumors about the Press ent -was t IS something that 
i!G:Mr. Panetta was aenerally aware of and eager to - also 
iIc:sensitive to? - - 
12:; A I’m not sure of the question. Are ou asking me if 
::-1: Panetta and I talked about this or her or - I’m no sure 7 
;z::what the question is. 

Q Well no. Well, as I understand you testify. you 
iffidid not talk to Paneha about Monica Lewinsky. 

Page 47 
A You mean, before reading about this in the paper? 
Q Rrght. 

I:‘ Q 
; 5: John Hiller 

Do you know an indtvidual by the name of 

i.5‘ Yes. 
:.; Q 
i3j A 

Okay. What did he do? 
Hilley was chief of - was assistant to the 

(91 President for le islative affairs. 
Q ill ri 

[ :f i you talked to about ii 
ht. Is it possible that he was the person 
onica Lewinsky? 

[12] A Possible. Possible. 
MR. WISENBERG: Oka 

I ::iyou wanted to ask about that - abou r 
Pat didJou have a question 

Mr. Hilley 
,191 BY MR O’BRIEN. 
L--. 

[I61 Q Are you aware of whether or not he ever gave 
t 17 Iwritten recommendation for Ms. Lewinsky following her 
t 15 1 employment at the White House? 
1191 A No, I’m not. 
i201 BY MR. WISENBERG: 
[2ll Q You told us earlier that, enerally, about 25 
1221 
tz5! R 

rcent - you thought about 25 percen P of the interns could 
ang on and get the White House jobs. 

[241 A I’m making up the number. but I think that’s 
[zslprobably about right. 

any 
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.-. A That’s correct. 
1;: Q Oka 
: z! wrong - that one o Y 

But you’ve stated - correct me if I am 
the reasons this concerned 

7 
ou. what 

:.I :you witnessed with this young lady, was some o the rumors 
:5:about President Clinton. So you were, I guess, espeually 
.;-sensitive when things like this happened. Is that a 
f 7 i fair statement? - 
‘Cl L-~ A I think I was concerned because the President was 
: 9:vulnerable to these kind of rumors, and I didn’t need to - 

r:;;yes, yes, that was one of the reasons. 
’ . . 1 0 Would it be fair to characterize it as an 
i Ez jappearance problem? 
!;3: A Yes, it would be fair. 

Q Okay. You’re not saying, are you, that you 
I !f: were afraid that something would happen between the 
1:; i President and one of these people. as opposed to you 

:.-: i :7: didn’t wanfan a peerance? 
.--> Q hats correct. 
‘1G. Q Is that a fair characterization? .--. .^^. .-i: A Yes. .-. Q Okay. And is this ap arance - I’m going to call 
iis! it the “appearance issue,” if thaYs al right wrth you. r+ 
:13: A Okay. 
::c: Q Is that appearance issue one that, as a general 
:25:matter, you ever discussed - not with respect Monica 
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: ; : Lewinsky 

9? 
r se, but just in 

I guess I nee 8 
eneral with Mr. Panet+? 
to characterue thrs a lrttje bit 

i;.better. No, I don t think we wouM have had a drscussron 
:; : about this. 
-i- .-. Q Okay. About this -what I’ve called the 
‘6 i appearance issue? 
:_: ‘. A Yeah. 
:E- Q Oka 
:?iyou’ve already test1 red you didn’t discuss Monrca Lewmsky # 

Again, I want to make it clear, I’m not - 

: 1; wdh him. I just meant in general - this general issue. Do 
: 1 i you undersfand my question? 
,-. A 

‘f’with Panetta? 
The question is: Did I discuss appearances 

.: -3. Q Yeah, this appearance issue with Panetta. 
:. --_ A No, I don’t think so. 

Q Okay. We’ve talked about whether or not you had 
if’ witnessed or heard an 
1s i involving the Presiden Y 

rumors about a particular incident 
and Ms. Lewinsky. 

. z- Did you ever hear anything firsthand. secondhand. 
I; i thirdhand at the White House - or anywhere else, for that 
2: : matter, during the period that you were there - about a 
12 1 relationship between Ms. Lewinsky and the President? ;-:. .--. A No. 

Q Oka 
ii l j before the events 

Or since you’ve been at Voice of America, 
o Y the last couple of weeks? 

!I! Q Okay. And that it was standout performance or good 
[2 1 performanr thtkyld allow that to happen. Is that - 
[3! 

Q Do you know anything about, of your own personal 
I:; knowledge what her performance was 
r 6: when she was an intern? 

- Monica Lewinsky’s - 
.-, ~~~ 
['I A MO. 

Q And I think you told us you don’t know how she got 
I ii her job originally - 

[lOI 
[Ill 8 Nq. in office of legislative affairs. 
(121 A No. 

Q 
i :: i ultimatelv transferred to the Pentaaon - 

Okay. Our understanding is that Ms. Lewinsky was 

iisi . Aa Yes. 
after perhaps a brief stay in Patsy Thomasson’s 

!:76;area. Did ou know an 
[ 1s 1 with Patsy 

hmg about her working very briefly 

(191 2 h, I did!,. 
homasson , 

Q Okay. Did you have anything to do with deciding 
i:~~exactlv where she went? .--l , 
(221 A No. 
1231 Q 

If:;of there. 
A 

Did you want her fired,, or transferred? 
I didn’t want her anythrng. I wanted her out 

Page 49 

it; 
Q Okay.’ You don’t recall whether you said ‘ust - 

~31 erout? -iY 
ou gave a particular order to fire, as opposed to just ge 1 

[41 A I think the latter. 

I:! was 
Q 

l’i 
found 

Okay. So you don’t find it surprising that a place 
her for her somewhere else in government? 

A No, I don’t. 
Q 

1 iifrorn anybod 
All right. Did you get any fallout or any flak 

r rlolget her oup 
about your decision to get Monica Lewmsky - to 

[ill 

ttF, as you say? 

[I21 0 Did you know where she was ultimately sent? 
[I31 A No. 

0 What, if any, knowledge do you have about her 
I::irevisiting the White House after you got her out ofthere? 

A 
t :; i- either Panetta or one of his two deputies 

I saw her on a day that I was-tra;?l’rg. The 

t 15 lwas either lckes or I - would 
t 191 President. And before a trip t i! 

o on every trip with the 

tzolher in the West Wing. 
at we were taking, I saw 

(211 Q In the West Wrng? 
[221 
L231 t 
1241 A 

%?r%%ere you saw her. 
I saw her in the west lobby. 

I251 Q Okay. And that’s an area where you’ve already - 
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XMAXIS, 

: : 1 it’s marked as just “Lobby” on our map, which is EL-l, and 
:: : you’ve already put an “M ’ there, correct? 
‘2 ‘ 
_d, 

!4: Q 

(61 ;: 

Yes. 

!s;in the lobb ? 
Is that the time that you remember that you saw he- 

Yes. 
r71 Q All riiht. As opposed to when she had still worked 
; 3 1 in the White House 
:5; A 

Q 
I can’t help you. I don’t know. 

iiyithat - 
Okay. You don’t remember which. But you do retail 

i+ 
ou think this was the period after you had gotten 

tlzlherou? 
(131 A Yes. 
Cl41 Q 

A 
Okay. Now, what trip was that, if you recall? 

I151 I don’t remember. 
[I61 Q 
[l:] A 

All right. What did you do when you saw her? 
I went into the - into Betty’s office, and I 

[IBIsaid - 
[I91 Q 

A 
That’s Bey Currie? 
Yes. I sat ‘What is she doing here?” And she 

I:yisaid. “I toM her that she could watch the deoarture.” ,__,---, ~~~ ~~~~~ ~~ 
Now what that means is when we would leave on a 

i:::trip whichever - either Panetta’ lckes or I, whoever would 
(34 1 travel - would be traveling that bay - would either meet 
rzslthe President in the Oval and walk out to the helicopter, or 

Q Oka 
ii.ycu’d ktcked her ou Y 

So it bothered you to see her back, after 

.;: .- A Yeah, it did. 
Q Any other occasions after you’d kicked her out that 

: 5 : you saw her back. ._. A Yes. I saw her once at a - now I don’t remember 
:F’thrs. Somebody told me this. Whether I would’have 
: P j remembered it on my own, I don’t know. 

I saw-we have used to have Christmas parties all 
: 14i during December. We would have sometimes two parttes a day 
:li]- receptions for different grou s. And once - and this 
::?]was on the occasion of one o P the press parties. 
1131 We would have four press parbes - two on 
: :4 1 consecutive days. And at one of these parties, I wanted 
; is 1 to know why she was there. And somebody said she came with 
::s!whomever she was working with at the Pentagon. It may have 
::::been Willie Blacklow (phonetic). because he’s somebody 
::s:l know. 

And so clearly she was invited b 
~~~ibe~use. although we invited members oft x 

somebody else 
e press, we also 

:zl] invited cabinet press secretaries. as well with guests. 
.-1, 0 And who did you talk to, if anybody, about it when 
.s; i you saw her this other occasion? 
:241 A Oh, I’m sure I was ‘ust ranting. I don’t know. 
:251 0 Okay. You would ave complained about it? c, 
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[i] meet him in the dip. room - the diplomatic reception area, 
~2 1 if he were comin 
~3lstaff person wou d walk with the President to the B 

down from the residence. And the chief of 

! 4 1 helicopter. 
We would go in the back door, and the President 

i 2; would go in the front door and wave. And sometimes, we 
17 1 would Invite people to see the departure - depending on what 
[slit was. 

And I - I can’t remember whether we were leaving 
:ilfrorn the Oval or leaving from the di 

I! 111 she was comin 
room, but Betty said 

ure. 
121 And t 4 

to watch the depa 
ere would be a roped off area on the lawn 

13 jwhere sometimes different 
14 1 to see the President 

zo;did Ms. - 
Okay. When you said, “What is she doing there?” 

I mean, I notice, at least on the map, the lobby 
: 1) isn’t right close up to Betty Curries reception area. It’s 
23 1 not like one room away. 

Did she know who you were talking about, or did you 
::jdo more identification than say “she,” or - 
251 A I don’t remember. 
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A 

~~~myself. And someone said, 
Who am I corn laining to? I’m complaining, to 

+ lease, 
:3 1 a press paQm. 

she’s here,as - this IS 

!4: 
gpa works for a press secretary. 

i51 A In ot K 
; 61 business,” whatever. 

er word, “Calm down, Evelyn. Mind your own 

!:I Q 
r 8 I time also? 

Okay. But it bothered you when you saw it that 

!91 A Yes. 
Q Okay. Any other times that you can remember that 

ii; jsomebody has remrnded you when you would have seen her? 
I?] A No. 
;131 0 Did you ever see her in the Oval Oftice? 
::41 A No. 
:151 Q Did you ever see her in the Presidents study? 
;i61 A No. 

Q If you had walked in on her at any on one of those 
iii; places, I take it your concern would have been heightened? 
:191 A I don’t understand. 
:201 Q In other words - 
:211 A If I would have walked in and’saw anybody there, my 
;~)concem would have been heightened. 

Q 
!f:iMs. Lewinsky. Youve told us - 

Okay. But I’m talking about particularly 

:251 A No. Anybody. Anybody. What was an intern doing 
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Q 

I: 1 talking about? 
Okay. Did she seem to know who you were 

A Yes. 

Okay. Was there any line authority, chain of 
[ :$ i command between you and Ms. Currie? 

A Yes. I was the director of Oval Office 
I:: j operations - I oversaw Nancy Hernreich. who was the 
116 1 director of Oval Office o eratrons. 
IT71 But Betty sar . ‘cf “You know what - she’s here for a 
I I 3 Ideparture.” 
!15j Q Oka 

A 
ts?iwere leaving. 

And Y hen I just left it alone because we were - we 

[2:! Q Okay. Now, what do you mean. ‘What are you - 
[:3)nuts?” Juz because - 

i: t 1 here again?” 
I mean, “I kicked her out. What is she doing back 
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: 11 in the oval? An body. 
I21 Q 

A 
Akay. Or any low-level staffer? 

:31 Not so much. 
!41 
I51 2 %&I much. 
!61 Q Because she went to office of legislative affairs 
!-ilafter she was an intern. 
181 A Mm-hmm. 

Q So when she’s still at office of le 
:izlaffiirs, before ou’ve had her kicked out if you 
::llwalk into the CL al Ot?ice and she was there, woul 
: 13 1 inherently been an unusual thing? 
:;31 A It would have been an unusual thing, but 
: I 4 1 sometimes kids who were in there were in there because - 
: lslfor example - it’s hard to explain. When the President did 
: i 61 his radio address on Saturday morning he would do it in this 
: 17 1 room 
:?a] 

(indic$n 3)el i;t$she Roosevek Room? 

::91 A He would do it in the Roosevelt Room. 
1201 
:211 z %‘say there were 50 or 60 invited uests - 30 
:22 1 invited guests. There were chairs set up. Afterwar 8 s. we 
:z3]would open this door, the President would go into the Oval, 
124 1 he would stand in front of the desk. And there would be 
:sslphotographers in there, and the people who attended the 
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t 1: radio address would be escorted in to take a photo with 
: 2 1 the President. 
131 Q Oka 
141 A So i Y there were interns or some staff members 
rslwhose families had been there, or people who were - or 
[ 6 1 kids who were related to people he knew, it would not have 
r7Tbeen unusual. 

.--., 
(201 

\t:ireoutation 
Aa Okay: - because she’s a persistent person with the 
of beina a clutch. 

And collect me if I am wron you’ve testified that 
Iz:;you saw her once in the west lobby be ore a departure - a 9, 
;~)presidential departure - 
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rsjsurprise you? 
A (Pause) The reason I’m hesitatin 

I:yitrying to think of some of the kids who had been 
is because :m 

[lzlare sons or daughters of friends, who may have 
r13lone or another occasion. So - (shrug ing.) 

I know the answer you’re loo rng for is yes, but - 
;::;I guess so (sh 

8. 

I161 Q %f:y%ow, I d on ‘t 
117 1 I’m looking for. 

want you to give me the ar*rer 

A You’re asking me to make this up. I can’t. Sc rm 
i :ii trying to give you an answer, when I can’t. 

0 
Ii?irnake it up. 

Well, for the record, I’m not asking you to 

I221 A Okay. 
1231 Q 

A 
I’m asking a hyppthetical. If you’re - 
Well a hypothetical is making it up. 

i::iasking me to make ‘it up. That’s a response to a 
You’re 
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[ll [21 
[31 

Aa Yes. and once at a press party; is that correct? 
A yes. The press party, somebody told me I said 

[4 1 something about her. 
0 So I guess what 1’11 ask you is: In that time 

156iframe -you’ve already gotten here her out of there - if 
[71 ou had seen her even on more occasions and on areas closer 
~9) o the Oval office - Betty Cume’s reception area, the r 
rgldining room, the study - I take it that would have even been 
lo)much more of concern to you than having her over in the west 
llllobby - is that a fair statement? 
121 A Anywhere I would have seen her would have been of 
131concern to me. I want to know what she’s doing back in 

i 14 jthe buildin 
I151 8 Okay. All right. You said you thought you 
[ 161 Saw her on two occasions after 
j17)Have you heard that she might l 

ou had gotten rid of her. 
ave been there even more than 

L 19 1 two times? 
[I91 A Yes, from 

P 
ress accounts. 

120; Q Okay. Bu 

“a No. 

before the press accounts - 
[2ij 
122; .: you had not heard that? 
[231 A No. 

Q Did you hear back at the time, the general time 
I::; period that you saw her come back, on the two occasions 
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[ 11 that you saw her after she had gone - did you hear any 
:3 I rumor that a particular oerson wanted her back, or wanted 
isjherto coy bac$ 
[41 

Q Oka . I want you to assume that you’re still 
i 2 j deputy chief of sta x at this period, and let’s say that you 
(7 1 find out - this is a hypothetical question. Lets say ou 
j 9 1 had found out that somebody had let Ms. Lewinsky 73 ack in. 
rslcleared her through the WAVE system, cleared her in maybe 
1 o 110 to 15 times over a six-month period, and - let me just 
11) stop there. Would that have caused you concern - after the 
12 j period that you had gotten rid of her? 
131 A 

Q 
I guess it would have. 
Lets 

:“, 1 somethingAyou +ro$ 8 
ut it this way: Would it have been 
have wanted to investigate? 

161 
0 

:i 1 talked about? 
And again, is that for the same reasons you’ve 

A It would have been for the same reasons that I got 
:ii rid of anybody who was there - boy or it-l. 

Q 
g: i for these kind of concerns 

Are aware of anybody w 4 o you’ve gotten rid of 
- being a clutcher - who was 

z3lallowed back into the West Wing area, cleared through 
24jon 10, 15 occasions? 
251 A I’m not aware that she had been, so I’m not aware 
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[ 11 hypothetical. 
(21 Q Well, you’ve told us that the two time you saw her. 
,31pu - I think your were words were you “ranted” - the two 
[ 4 1 tmes you saw her after you kicked her out? 
[51 A Right. 
[Cl Q 
r7ldau 

9 
hter, 

As far as you knew, was she a politician’s 

[ 9 1 like hat? 
or somebody as you’ve lust mentioned - somew 

191 A Yes. 
1101 0 Okay. She was? 
II11 A 
[12)was a friend - 

Yes. She wasn’t a politician’s daughter, but she 

j l3)the 
she was a friend of a friend and supporter of 

Presidents and Hillary’s. 
[141 0 Ms. Lewinsky was - 
I151 A Yes. 
1161 
[171 2 

- or somebody she was the daughter of? 
No. She was - she was recommended, I learned 

[ 19 1 later, to the White House intern program by Mr. Kaye, 
I 19 lwho was a suooorter of Hillarv’s - a friend of Hillarv’s 
ilojand the Presi&nt’s. 

0 Okay. And when did you learn of Mr. Kaye’s 
I% i recommendation for her? 

A I dtin’t team of his recommendation for her. 
::::I learned of his - when I -when I said get rid of her, 
t z 5 1 somebody - don’t ask me who: I don’t know - somebody came 
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i15; A That’s correct. 
Q And apparently, were more unhappy with se&g her 

I :7” j that anyone else around you at the times when you saw her - 
I 19 1 is that a fair statement? 
i19j A Yes. 

Q 
/: fir if it had ha 

And my only uestion is: Since that happened twice 

j 22 1 it you would PI 
pened to you 7 8. trmes or 20 times, I take 
ave been even more concerned. Is that a 

j23)fair statement? 
A I don’t know. It didn’t happen 10 or 20 times. 

i:: 1 That’s what I’m - it didn’t happen 10 or 20 times. It 

--___.- 
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; :: happened twice 
.-1 Q Do you recall any conversation you’ve ever had with 
;?jLeon Panetta about Monica Lewinsky? 
141 A No. 

Q Do ou recall any conversation you’ve had with 
Iz 1 President ,“lint”v”,,“, k out Monica Lewinsky? 
I71 
(91 Q Tell us about that. 

,:ijdurin 
A After I had gotten rid of her when I was in there, 

1: 1 abou ? 
the course of a conversation, he said, “I got a call 

- ” I don’t know if he said her name. He said maybe 
.I21 ” - an intern you fired.” And she was evidently very upset 
r:jlabout it. 

He said “Do ou know an hrng about this?” I 
Il:isaid “Yes.” He said ‘X&ho fired he%’ ‘I said, “I did.” 
~161And’he said, “Oh, okay.” 
[I71 Q He didn’t ask you why? 
[I81 A No. 
1191 Q That was the full extent of the conversation? 
[201 A Yes. 

Q Was that the onl 
I::; President ibou;eMSqnica Lewins IT 

conversation you had with the 
y? 

[231 
Q Did you ever have a conversation with the 

IitiFirst Lady about Monica Lewinsky? 
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[I’ I didn’t sa anything. And she said. “You - ” I 
[-ithink she said. !,f ou rurned her life on the basis of 
r3:somethin that she never did.” 

An % I didn’t sa 
! l itaken abad. And I t ifi 

anything. I was somewhat 
Ink she said, “She’s - it’s only 

islnow - ” maybe she said a year later or a year and a half 
I 7 1 later - “that she’s starting to get her life back together.” 
! s lor ” - figure out what she wants to do.” And then -that 
[ 9 1 was the end of the conversation. 

And then she came back a few minutes later. And 
i:i]she said, “I want you to understand that I understand what 
I 12 jyou did and why 
rl3lsaying that.’ An cy 

ou did it.“. And I said, “I appreciate your 
that was It. 

1141 Then she told me that - she was with one of our 
rlslformer directors, and she told me that the two of them were 
[ 161enga 
[ 171 I can 9 

ed. And I congratulated them. And he said, “I’m sorry, 
stay for the meeting.” And then they left. 

L181 Q 
rlslback to vou - 

When she made the first comment, before she came 

i2oj 
- tl Ri ht. 

I:iilife,“did you - 
-9 o effect of, “You’ve ruined your daughters 

[231 A 
Q 

Her daughtets life. 

Ii:ito her? 
Her daughters life. -did you say anything 
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ill A No. 
Q Did she have an 

jiiindirect - in vour decision to ge 
role whatsoever - direct or 

r. nd of Monica Lewinsky? 
i4i A - No. 

Q Did you inform an bod other than the individual 
iziyou’ve mentioned in the offkce of egrs abve affairs, about Y .Ys, 
[7]your decision to get rid of Monica - at the time that you 
[sldid it? 
[91 A I don’t think so. 

Q I take it you wouldn’t know who advised 
:iiMs. Lewinsky that she’was being reassigned? 
121 A 

Q 
No, I don’t remember. 
Do you know what, if any, reason was given to her 

::;as to why ihe yzr;rassigned? 
151 
161 Q What, if an 
l-ilthat Vernon Jordan, in 19 8 I? 

knowled e did you have or do you have 
7, assiste Monrca Lewmsky tn 

lslgelting a jib, o’,vnr;g to get a job rn New York? 
191 

,201 0 That’s either first person or through hearsay? 
A Correct. 
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A No, I was-first of all I was tryin to fi ure 

I: 1 out who this girl was. Remember I was at the 
[jjfor four years. If we have 200 or 150 

&hite house 

14 1 and then - no, I didn’t say anything. Ip” 
r season, per shitt, 

was kind of - I 
[s ] certainly wasn’t goin 

9 
to start a scene or - and I had 

~61 nothing else to say. t was one of the few times I didn’t 
~7 1 have an answer to something. 
181 0 Do you recall approximately when this was? 
[91 A Yes, Se tember. 

1101 Q g 
1111 
(121 

{ 
Septem er of 1997? 
;n&hmm - yes. 

A I looked it up. I asked somebody when this was. I 
I :: i didn’t remember - when the event was. 

Q 
~i~~Clinton. And 

You mentioned that conversation with President 

[ 17 1 
Y 

ou had with x. 
ou mentioned that was the only conversation 

[ 18 1 0 present? 
rm about Monica Lewinsky. Does that include up 

[I91 A Yes. 
1201 Q To riaht now? 
i21j 
[::I 
I231 
[241 
(251 

A Yes.” 
MR. WISENBERG: Do you all have some questions? 
ro.response& 

R WISENB RG: All right. Mr. Barger? 
BY MR. BARGER: 
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[II A None. No knowledge. 
Q I want to clarify somethin Did you testify 

I: i that anybody reminded you recent1 
[ 4 j Monica Lewrnsky became a house old, word in the 

{, butsefore this 
last 

1 slcouple of weeks - before that.time period, had anybody 
[ 61 remrnded you recently of Monica Lewinsky in any way shape 
[7]or form? 
(81 A Yes. 
[91 Q 

A 
Okay. Tell us about that. 
As director of the Voice of America in 

I :i i September we were dedicating a new television studio to 
[ 12 1 John Chancellor, who was one of the former directors. 

And we were having a reception for him 
I :: jand we invited some of the former directors of the’ 
115 IVoice of America to come to the reception and to come 
[ 16 1 to a meeting afterwards. 

And a woman came up to me at the reception, and she 
1 :;I said, “My name is - ” I didn’t remember her name - I didn’t 
[lglknow her name. And she said, “My dau hter used to be an 
[ 2 o 1 intern at the White House.” And I said, ‘Fbh?” And I said, 
[ 2 1 ~‘What’s her name?” 

And she said - she told me her name. She said her 
i::inarne is Monica Lewinsky. And I said - I said, “I don’t 
12 4 1 remember her.” And she said, “Yes, you do.” She said, “You 
[ 2 5 1 fired my daughter,” or “You krcked my daughter out.” 
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Q 
I: i that you’ve had moved over the course o 

Mrs. Lieberman. how man? interns would you estimat 

A d 
our trme as deputy? 

131 
Q 

You mean inside and O&I e? I don’t know. 

i :; having them removed from the White House. 
Lets limit it to those you had moved - meaning, 

[61 A Several. 

Iilthan lo? 
Q You can give us a range - less than lo? More 

[91 A 
I101 Q from the White House for 
t I I {what you considere 
I121 A om the White House? 
[I31 Q Correct? 
[I41 A Four or five. 
I151 Q Okay. And of those four or five, how many of those 
f 16 1 interns that you moved - meaning, out the Whrte House - how 
r17lmany of them came back? 
El81 A I have no idea. 

Q Well other than Monica Lewinsky where ou’ve gon 
I:zjthrough the description of seein 
r2llthat you had moved out of the dhite House. came back, 6rat 

her twice how many ot en 

t221you recall? 
A I think I saw one at a radio address - a boy. And 

I::ithere may have been others. 
[251 Q Okay. There may have been others, but you only 

otcstarr ~- 
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: recall one - 
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. 
-. 

‘Y 

1’ A Mm-hmm 
Aa Yes. -besides Ms. Lewnsky? 

0 Of the ones that you had moved or kicked out of the 
1 ;-White House that came back. how many caused you - when saw 
‘- j them again, caused you to become angry or annoyed, as you did 
i z : with Ms. Lewinsky? 

A Everv time. : _ : .--. 
.--_ ..-. _--. ,.;. .--_ 
::4: 
--i- 

Q So how many times was that? 
A I don’t know. I only remember this boy and her. 
MR. BARGER: Okay. 
BY MR. WISENBERG: 
Q 
A 

How many came back 15 times? 
I don’t know that she came back 15 times. I 

1 f z i wasn’t there. ..-. Q But how many -to your knowledge, how many that 
if E ‘you’ve kicked out have come back 15 times - that you’re 
::?iaware of? 
,^-. .-I. at aware of any. 
,-. _- 

p..!‘_mnc 
SY MK. BARGER: 

;.y: 0 How many tame back twice, besides Ms. Lewinsky - 
i F: j to your knowledge? 
::4: A I don’t - I don’t know. 
.-:. .--_ Q The conversation you had with the President about 
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: :. to Betty Crie’sytsffice’) .^. 

.-. Q Could you describe for us approximately how far 
i 11 swat those two areas are 
: 5: Ms. 

- in other words, where you saw 
ewrnsky, and where you went and talked to Betty Currie? 

:i‘ A You mean spatially? No I can show you, but I 
: -’ can’t tell YOU how manv feet. 

zase. 

:e1 -Q Okay. . 
[3: A 

[:s;Show him Ir 
It’s from the lobby to -where is Betty’s office? 

!l:j tiR 
r.-, L --. THE WI1 
!!3: 
I::’ 

pE,~ 

WISENBERG: 
-NESS: 

I’m really not allowed to do that. 
Okay. Where is Betty’s office? 

lent. 
i: bo vou want to come around here. 

j i $ i Mr. Barger? 
,ic: MR. BARGER: That’s okay. I’ll rephrase the 
[:71question. 
[I?] MR. WISENBERG: Okay. 
[??I BY MR. BARGER: 

Q I take from the fact that you have to look at the 
i%i;map to at least think about the question, that Betty’s office 
122 1 in relationship to where you saw Monica Lewinsky was such 
12 3 1 that Betty was not in a position to see Monica Lewinsky 
~24 lwhere you saw her. Does that make sense? 
:251 A You mean if she looked out her door? 
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MS Lewinskv - aooroximatelv how lona did that conversation 

.E i jadt with him’- ab%Ms. Lewinsky? - 

.:- .-. A Twenty seconds. 
:4: Q Okay. And how long did the remainder of the 
=. mnversation last. would vou estimate? 

_-_ A Half an hour. 15 minutes. 
. . . Q, Was anyone etse present with you with the President 
f 5 : when you pcur;sd Ms. Lewinsky? 
15‘ .-. j.L. Q Durin 

j if : conversation - was 4 
the entire conversation -the half an hour 

1 :I i and you? 
only the two of you - the President 

.. :- A Yeah. I think it was 15 minutes. I wouldn’t say 
ii:‘hatfan hour. It was 
. c: Q And 

robably about 15 minutes. 

i Ei i in conversation? 
s. uring that time period, it was only the two of 

.,-_ :- A Yes - I think so. 

..5‘ .--_ Q As best you recall? 

. . 5. _--_ A I think so. ,^_. Q Okay. And during the time that he discussed 
i:! i Ms. Lewinsky with you, was there anyone else there? 
.T_. .--. A I don’t think so. 
--:. Q Has the President ever asked ou about an other 
1 Fi: interns that you had moved or fired out of the White Houses 
i-=- j-4, A No, I don’t think so. 

i : ] 
(21 
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Q Right. 
A No. There was no - there’s no line between there 

[ 31 and there. 
Q When you went to Betty Curries office to - for 

I z! want of a better word - complain about seeing Monica 
[ si Lewinsky. was Betty in her office? 

;;1 
A I think so. 

rgiand you - 
0 Okay. In other words, she was wasn’t with you, 

1101 
Aa No. - didn’t call her aside and say, “I want to go 

i:iitalk to YOU in vour office.” 
- A - No, no. 

Or let me ask it this way: Do you recall, did 

~~!~%$lh~~ I must have, 
Currie who it was you were upset about 

122: 
Q Oka 

I :: i because how woul J 
And that’s what I was going to ask you 

Betty know who it was you were wncemed 
[ 15 1 about? What did you do to let her know who it was you were 
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r.. r.. Q Q Now, you earlier testified that there were two Now, you earlier testified that there were two 
:s:occasions in which :s:occasions in which ou saw Ms. Lewinsky after you had her ou saw Ms. Lewinsky after you had her 
:::moved out of the &. :::moved out of the &. rte House. And the second occasion, as I rte House. And the second occasion, as I 
I: : recollect, concerned a party. I: : recollect, concerned a party. 
.5: A Yes 
:5. Q Correct? 

A Now, somebody to!d me about that. That was my own 
j E j- that was not m 

0 
own recollection. Somebody told me. 

: <c : who it was that 
Txat’s what I was going to ask you. Do you recall 

.:: ‘memory about t R rompted your recollection or jog ed your 
at? 

12: other words? 
Who told you about the pa &, in 

i A I think it was Maryellen Glen, and the reason I 
:i:remember this is that Maryellen Glen works with me now. =: Q Okay. Do you recall when it was that Maryellen 
:z:Glen prompted your recollection? I mean, generally. Are we 
:-‘talking a year a o? Six months ago? A week ago. 
‘: --, A 8h probably a week ago. 
1 -” 
5: i 

Q Okay. Now, the first occasion you saw her after 

r 
ou had her moved out of the White House, as I recollect, 

-. hat was the situation where you went and talked to --. 
_--. ---Betty CUK~, wylst? 
‘-:’ L..-. ‘et‘ Q Do you recall Mr. Wrsenberg asking you some 
iF;iquestions about where you saw Ms. Lewinsky in relationship 

--___- 
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II! concerned about? 

I:; 
A I must have identified her. I don’t know. 
Q Now, let me o back to the four or five interns 

[ 4 1 that you had removed from i-l e White House. In general, 
[ 5 1 who would you have given the instructions to to remove 
16 1 those individuals? 
[71 A It depends. 
;a1 Q 
[ 9 1 universe. 

Okay. Well, just go through the possible 

[lOI A 
0 

Probably the intern director, maybe a colleague. 

I:: ;you would 
Such as? I mean who would those colleagues be that 

r13lyou did sa 
feel sufficiently comfortable to say - and that 

[14 ipeople tha r 
- in other words, go throu h the universe of 
you - as best you recolle c? 

[ I 5 J ou to 
, you told. “I want 

et rid of that person. I want them moved out of the 
rlslW;Vhite iouse.” 

A I would either say to the intern director or tell 
i iii Jody Torkelson - who was head of the office of mana ement 
[ 1.9 1 and administration - to tell somebody. Maybe. I don I? 
[zolknow. Maybe the person who was the supervisor in the 
[ 2 11 division where that person worked. 

Q Okay. I may have described Ms. Lewinsky as an 
I::; intern at the time you had her moved out of the White House. 
(24 ]By that point, I think she might have been a staffer. So let 
tz51 me rephrase the question and ask it that way - because I’ve 
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r 6 1 that stafferAremoved? 
i71 I m not understanding the question. 
1Bi Q All nqht. I called Ms. Lewinsky an intern. but in 
i 4 j fact. at theAtime you-had her removed, she was - 

:ioi In what context? 
:111 Q She was on the staff, I believe, right? 
:121 A Yes. 

1131 Q Okay. Who would you have gone to, given her 
:~slposition. to have her removed? I take It, you probably 
’ 7 5 1 wouldn’t have aone to the intern director, since she was no 
i;iilonger an inter6 
:i7i A 
.:3j Q 

No. I would have talked to a supervisor. 
Oka 

!I91 A Or w K 
Q 

omever I talked on the particular staff. 
And similarly, when I was asking ou about 

i:ylinterns that you had had moved out of the White l-l ouse 
- and you mentioned four or ftve - I guess I need to 

j$lbroaden the universe and say, of peo 
i24ity R 

le in Ms. Lewinsky’s 
of position - in other words, sta ers. as opposed to 

!~51rn ems - how many staffers did you have removed from the .r 
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! 11 White House? 
i?l A Afew. 
131 Q Okay. And same - I hate to go back all through 

But I don’t know if you answered 
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! 1 j my question. 
!2j A 

Q 
i : j concerned as you were with 
t5; A And what I’m - I guess m answer to you is yes. 
!61 MR. BARGER: Okay. Can Y 

!ij can I ask ~%.-wISENI~ERG: 

have just a second? Sol, 

Sure. 
19: 

Ii. WISENEERG: 3, 
Bnef rnterru bon to proceedin s.) 

[lOI Can I as 
MR. BARGER: Yes. 

a couple while you’re - 
;111 
“7l _+- MR. WISENBERG: Thank you. 
;:31 BY MR. WISENBERG: 
“4’ 
i;5j 

Q Ms. Liebeerman. was there a time durin the day, 

B 
enerally, when 

: 151 resident was le t; 
ou were deputy chief of staff, when t % e 

[ ; 7 I- relaxation time? 
alone - a nap time or something like that 

F181 A Nap time? No. 
Q Well ‘ust a time where he - any time during the 

jizjday in his typical dar y schedule where, assuming there !C 
:?I 1 wasn’t a world crisis or a leader visiting, that he could 
12~7 1 have some time to be left alone? 

A I used to be in char e of - oversee the 
ii: ischeduling. And what we tried to 3 o was to give him what 
;25]we called euphemistically phone and office time. But the 

_. rea T$ - we tried to grve him a couple of hours every day. 
It almost never worked out that way. There were 

-j-alwa.s things that came UP. There were always oeople who 
:; ‘war:.ed to see him. 

i z : maqe his - that he 
the time that we wanted him to 

:-. notes or si 
to make phone calls or do some 

n things. 
,:. .-. 8 ut there was not regular time set aside 
: s’eve y day. no. ,_ . . Q Did 

i Ii! that you made the 
ou consider Ms. Lewinsk 

d ” 
to be - at the time 

ecrsron to transfer her ou r - a security 
[ 12 ; threat. in the sense of someone who might actually assault or 
1:~: harm the President? 
[:i; A Oh no. 
1;s: MR. WISENBERG: Other questions? 
::61 A JUROR: I have a question. On the day that you 
: 17 :were about to travel with the Presrdent, and Monrca was in 
;:s:the tabby, how many other people did you in 
[ 19! she was there before 9, 

uire about why 
ou 

[zs]Or did you o direct1 
got to the Presiden s secretary? 

o the President’s - 
p;ihpd l%E WIT&S: Oh, did I ask anybody else about 
[L_!l*w.. 

1231 A JUROR: Yes. 
1241 THE WITNESS: No, I don’t think so. I think I went 
:~s~direc%ty into - into Betty’s office. 
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I:;go to Be 
A JUROR: 

% 

Can you tell me wh 
‘s office to inquire - or would tha Y 

you would immediately 
be the first 

!3]source? r wh would ou make that the first inqui ? 
141 THE WITNE&: Bettv and I lived - wo x ed close - 
1 s jworked in proximity, our offices were in proximity. I would 
: 6190 in because she was - she and I were the 
[ 7 1 control over the area. Control is a bad word, % 

eople who had 
ut there 

t e :were a few peo 
And i P 

le who knew when 
she were sittin 

I :i i if she were sitting in the west 
111 ivisitor. So that’s why I went 

A JUROR: 
i:i]same lobb 

Could other people have visitors in that 
but have been admitted through other sources? 

[I41 
1151 

~~$gJESg$;bOyh;l,yer. yes. 

LIEi BY MS. MYERS: 
!I71 Q Ms. Lieberman. I have one uestion about your 
[1s]conversation with President Clinton about 9 onrca Lewinsky’s 
!lg]de suture. You had mentioned that President Clinton said he 

,z,,wh!~ had caled him? 
[zolgo a call re arding Monica Lewinsky being fired. Did he say 

A 
if:ican? remember if he did. 

No I don’t think so. I was trying to think - I 

izri Q Do you know who called him? 
[251 A No. I think that it was - but I’m saying this 
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~~;~ni!Jg 
RI retrospect. I thought it was Mr. Kaye from the way 

atter Kaye, from the way he was describing it. But I 
to that. I’m not sure. ,,rr.,nrmn. ~3lcan’t - I can‘t attest 

141 BY MR. Wl~lZ’4D~K~. 

!5! Q Do you know who Jocelyn Jolley was, or is? 

I;; A Yes. 
Q Can you tell us who? 

161 A She was also a staff person in leg. affairs - 
: 91 legislative affairs. 

I151 Q Was she transferred out around the same time as 
t 1; 1 Monica Lewinsk ? 
ii21 A I !hink she was. 
1131 Q 

~:i:~legisbti 
A 

Do you know why? 
I think they were trying to redo correspondence - 

ve correspondence - congressional correspondence. 
Ii61 
II7, 

4 i; you know any other reason than that? 
LA’, 
[19! 
[Isi1 
[ZOj 
1211 

BY MFII’QBRIEN: 
0 
A 

To gain entrance into the White House - 
Tell me again your name. 

Q Pat O’Brien. 
izrj A Okay. 
(231 Q To gain entrance into the White House, a person has 
[24!to be waived in, correct? 
[25j A Correct. 
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- 1 - 1  - .  

Q 
i! j Social Secunty number 

And theqprovide date of birth. 

.:- .-, A Correct. 
r4; Q Are 
: 5: Service or somebo ll. x 

ou aware of an mechanism by which the Secret 
y in the White ouse can place a 

161 designation on somebody - a do-not-admit destgnation? 
:7! A Yes. I think so, es. 
Le! Q i 

A 
And basically, w at would that mean? 

:jijthey did. I 
It happens so rarely, I’m not really sure of what 

knew that there was a way to do it. but I can’t 
i I I! tell you the mechanics of it. 
1121 Q Okav. But would it mean that person would not be 
i 13 j able to gain access? 
i141 A 

Q 
To enter the corn lex, yes. 
Are you aware o P any attempt to place such a 

I:zido-not-admit designation on Monica Lewinsky? 
!171 A No, I’m not. 
LIB: BY MR. WISENBERG: 
1191 Q Afler YOU had her transferred out, YOU didn’t ask 
i 26 i for that to happen? - 
i21j A No. 
[=I Q Did you assume that would happen? 
I231 A No. Absolutely not. 

MR. WISENBERG: Oka 
I:!,ioutside for just a few moments, and t t; 

I’m qoing to ask you to step 
en we II invite you in. 

_. *-. A Oh, yeah 
/-. Q All nght. Nobody was talking to you about 
ij: Monica Lewinsky in the penod just before, a month or 
: 4 : two before - 
[5; 
Lb: Aa No. - she became a more well-known name? 
[‘! A No. 

Q Do you recall the reasons for - you mentioner 2 
i:ifew other transfers that you accomplished of staffers when 

[:piyou were in your position as deputy chief of staff. 
[ 1: I recall the reasons for those transfers? 

Do you 

A I asked - one 
I :: i Betty and asked if - and sai 8” 

rson went into I think it was 
he wanted to mike an 

(14 ~appointment with the President. 
1151 0 And that was a no-no? 
!I61 A Yes, that was a no-no. That was a big no-no 
:171 There was a - there was one woman - a young 
i1e]wom2n, an intern, who was very disruptive and clearly 
rlsldisturbed. I think we asked her - we sent her home. 
i2oj I can’t remember. 
1211 Q 

A 
Any others than that? 

[2?1 
[z3]it, but - 

Any others, no. I mean, I can sit and think abo-r 

[24j 0 Do 
[:sj I don’t mean sexua 7 

ou know anything about a relationship - a-d 
- I mean a relationship between - a 
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[ 11 hopefully one last brief time. Is that all ri ht? 
i21 THE WITNESS: Mm-hmm. B hank you. 
131 , .1 

IT,h,e wrtness was excused and recalled.) 

FOREPERSON: Ms. Lieberman. I’d like to remind YOU 
i 6 i you’re still under oath. 
[71 THE WITNESS: Okay. Thank you. 
Is71 BY MR. WISENBERG: .-. 

Q Let the record reflect that the witness has 
rizireturned and been reminded that she’s under oath. 

You’re the same Evelyn Lieberman who has been 
I :: i testifying Fre thhs;fternoon; is that correct? 
Ci31 
:141 Q The grand jurors have asked that I ask you some 
:~slother questions. 

Let me ask you: After you made the decision to 
iititransfer out Ms. Lewinsky, did you follow up at all on that 
[ 18 1 to see tha:i haiopn done? 
[I91 

Q 
[:Fitransferred out. 

Do you recall how long after you had her 

d 
ou saw her back over? YouLe mentioned 

[221two incidents. 
~23ltransferred out? 

o you remember how long after you had her 

A No. Because before, you asked me what trip it was, 
Iz:]and I didn’t know. 
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11 Isocial relationshi 
[zlby the name of Fp 

between Ms. Lewinsky and a steward know 
el at the White House? 

131 A A steward? 
Q Yes. 

0 you remem 
Ill1 A Yes: 
[I21 Q Who was that? 

A She was with Peter Strauss, who was a forme: 
i::idirector of the Voice of America. 
[151 Q Is that the - 

A I think he was the former director other of Vois 
/:76;of America - yeah, former director of Voice of America. 

Q 
I :i i Peter Strauss 

Okay. Pardon my ignorance but is that 

r20jwas an actor? 
the actor, too - the same on6 who 

1211 A Maybe this is aging me, but I don’t know an aczr 
[z:]named Peter Strauss. 
r231 Q Okay. Perhaps there isn’t one. 

Can you describe your relationship with 
I::;Betty Currie for the grand jurors 
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Q Is there an particular reason that when you 

ii 1 saw Ms. Lewinsky in the XI est Wing lobby 
,T 

ou went to 
: 3 1 Betty Currie, as opposed to somebody else. 
i41 A That was the question you just asked me 
[51 

it; 

rdic;rtinpi. 
o I jus hink that that’s where I would always 

o. 
[8 I w 

Because as I said, we had - Betty kind of monitored 
at area, as well. 

191 Q “That area,” referring to - 
Cl01 
[il] Aa Lobby. west lobby? 
il21 A west lobby, yes. 

Q When you enerally make a decision to fire 
I i: i or transfer somebody, wou d 9 
! IS 1 Mr. Panetta? 

you generally run that by 

[I61 A No. 
Q Do you know or have you heard an hln about any 

iil;personal rzatio;;hip between Ms. Lewinsky and etty urne? 88 
[I91 

Q In response to one of my questions, you mentioned 
Izi!something to the effect of since this matter has come up in 
,22j the last couple of “month;.” And in fact, this has been news 
I: 3 1 more or lesj in the last yuple of,,weeks. 
1241 
[253 

Aa yis! sa months ? 
d as that just a misstatement? 
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[II A Yes. We worked together every day. I liked 
much. I would sometimes come in, and - she was 

so when there were staffers - senior staffers 
who would, after they did their briefing or while 

[sIthey were waitin to brief the President, would be loiterin 
r6laround. I would ck them out, and she would be gratefu I a. 9 
17 1 liked her very much. 
I81 Cl She would be - 
I91 A 

0 
I like her very much. 

i : F i them to get out? 
She would not be forceful enough to be able tc zell 

I121 - A Yes. 
[I31 Q Is she kind of a modest-type person? 
[I41 A Yes. 
1151 Q Do you consider her to be truthful? 
(161 
[I71 
Cl81 
[I91 

A Yes: 
Q Honorable person? 
; pey 

I201 A Yes. 
Q 

ii: 1 White House? 
How did you originally get your job at the 

A Mag 
I::jChildren’s Defense 

ie Williams with whom I worked at the 
@ und -whose boss I was at the 

(25;Children’s Defense Fund - called me and said that Hillary 
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: : wanted her to be chief of staff - she thought she was just 

-r:going to work dunng the cam aign. And she sard Hillary 
: I :wanted her to be chref of sta f-r , and would I come and be her 
.J ‘assistant. And I said no. And she sard. “Just give me a 
:s:year.” And I said, “Okay.” 
-5: Q Wh 
1;: A 

All right. 
It was a $30, B 

didn’t you want to do that? 

: 3 i seven-day-a-week job. 
00 cut tn salary. It was a 

It was - it was - I knew it 
: 3:was going to be a grueling - a grueling life. 

Q Do you know what, if any, role the First Lady had 
i I T i in getting you to come to the White House? 
.“I t-‘. A I’m not sure what you mean by that. 
::3; Q Do you know if she wanted you there? 
:14: A Oh, yes. 
.-j] _- Q Did she ask Ma ie to ask you to come on board? 
.-6’ _- 1 A Ma ie told her ?I! at she was going to ask me. 
,--, .-‘i Q An8?he First Lady approved of that? 
::?; A Yes. 
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: I 1 period of time after you kicked her out. you remembered her 
;21name- Monica Lewinsky’s name? 
:31 A Oh, I’m sure. 

But you did have to be reminded when it came to 
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ii ; throu 
We would appreciate it, if that happens, if you - 

B 
h your attorney of course - would get in touch with 

‘5 1 one o us. Would tha! be okay? 
j:‘! A That would be fine. 

Q Has anybody at the White House - other than 
i i 1 employees of the White House counsel’s office - spoken to 
7; you about 

;sj 1 No. 
our testimony today? 

IS! MR. WISENBERG: All right. Are there any further 
-. c I auestians? 

to, response& K 
R WISENB RG: Ma the witness be excused? 

FOREPERSON: 
THE WITNESS: 

Yes, s e may. 

MR. WISENBERG: 
Thank you. 

Thank you very much. 
THE WITNESS: Thanks. 

.-“, .--, .--. 
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